
منش پهلواني؛ حلقه مفقوده  ورزش
هفته پهلواني بهانه اي شده تا اين روزها خيلي ها از مرام و منش پهلواني 
و جاي خالي آن در ورزش كش��ورمان بگويند، مانند وزير ورزش كه در 
بازديدي كه از اردوي تيم ملي نوجوانان داش��ته خطاب به ملي پوشان 
گفته اس��ت كه اولويت براي آنها بايد منش پهلواني باش��د و نتيجه در 
اولويت دوم اس��ت. البته اين رسم هر سال اس��ت، هفته پهلواني و روز 
آن كه مي رسد اخلاق مداري و مردم داري ورزشكاران حرف اول جلسات 
مي شود و هر مسئولي به نوبه خودش و به اقتضاي مسئوليتي كه دارد 
در باب آيين و مرام پهلواني مرثيه سرايي مي كند و همه از اينكه اين گونه 
ارزش ها در ورزش كمرنگ شده، انتقاد مي كنند و به جمع ورزشكاران كه 
مي روند با توصيه هاي اخلاقي از آنها مي خواهند اول يك پهلوان باشند 
و بعد يك قهرمان. البته اين از طنز روزگار است كه كساني كه متولي و 
تصميم گيرنده براي ورزش كشور هستند و نقشي در رسيدن ورزش به 
اين وضعيت دارند، از شرايط نامناسب اخلاقي و فرهنگي كه بر فضاي 
ورزش حاكم اس��ت، انتقاد مي كنند. قطعاً جايگاه فعلي ورزش با توجه 
به سابقه غني و پر باري كه كشورمان در مرام جوانمردي و پهلواني در 
ورزش دارد جايگاه خوبي نيست و بايد به سمتي حركت كرد كه دوباره 

جوانمردي و اخلاقيات در بين ورزشكاران ايراني حرف اول را بزند. 
البته اكثر جامع��ه ورزش از بي اخلاقي و بي فرهنگي ه��اي رايج مبرا 
هس��تند اما با وجود اين آن بخش محدود و اندك كه سردمدار ترويج 
ناهنجاري هاي اجتماعي در ورزش هستند با توجه به اينكه رسانه ها 
نيز به آنها مي پردازن��د، فضاي ورزش را نيز تحت تأثي��ر قرار داده اند 
تا پهلوان��ان امروز ورزش كمتر ديده ش��وند. اين معضل را ورزش��كار 
با اخلاقي مانن��د ابراهيم صادقي ك��ه جايزه بهتري��ن بازيكن اخلاق 
فوتبال را دريافت كرد در مراس��م برترين هاي ليگ به آن اشاره كرد 
و گفت متأسفانه رس��انه ها بيش��تر به بازيكنان پرحاشيه و بي اخلاق 
مي پردازند و يك ورزشكار با اخلاق و بي حاشيه ديده نمي شود. به نظر 
مي رسد يكي از راه هاي ترويج منش پهلواني، برجسته كردن كارهاي 
اخلاقي در ورزش و تقبيح ورزشكاران بي اخلاق و ناهنجار است، امري 
كه متأسفانه در برخي از رسانه ها ديده نمي ش��ود و رسانه هاي زرد و 
لمپنيسم رسانه اي در فضاي ورزش سبب شده تا بازيكنان بي اخلاق و 

حاشيه دار روي جلد روزنامه ها بروند. 
البته مسئوليت مهم تر و س��نگين تر را متوليان ورزش برعهده دارند، از 
وزارت ورزش و اداره كل هاي ورزش و جوانان گرفته تا فدراس��يون ها و 
هيئت هاي ورزشي در استان ها، وزير ورزش و بقيه مديران بايد به اين درك 
برسند كه با شعار دادن و برگزاري همايش ها و جلسات مختلف نمي شود 
فرهنگ و منش پهلواني را در ورزش كشور تثبيت و آن را دوباره زنده كرد. 
شايد تنها فايده اينگونه همايش ها اعتراف به وضعيت نامناسب ورزش در 
زمينه فرهنگي و اخلاقي، به خصوص در بعضي از رشته ها مانند فوتبال 
است، ورزشي كه فضاي آن در سال هاي اخير با توجه به ورود بي رويه پول، 

آلوده و ناسالم شده و فساد گسترده اي را بر آن حاكم كرده است. 
به همين خاطر بديهي است كه با يك مصاحبه و يك همايش نمي شود 
اين فضاي فاس��د و بي اخلاقي هاي راي��ج در آن را اص��لاح كرد. براي 
بازگشت به روزهايي كه اخلاق و فرهنگ پهلواني حرف اول را در ورزش 
مي زد بايد وارد ميدان عمل شد و پهلواني را براي ورزشكار جوان امروزي 
تئوريزه كرد و آموزش داد. برگ��زاري كلاس هاي فرهنگي و اخلاقي و 
استفاده از اس��اتيد اخلاق در كنار تيم ها و خيلي از فعاليت هاي ديگر 
به طور قطع مي تواند فضاي ورزش را تغيير دهد و به س��متي رفت كه 
ورزش��كار ايراني علاوه بر قهرمان بودن، در عرصه اخلاق هم قهرمان 
باشد. با اين حال عملي شدن اين هدف به متوليان ورزش بستگي دارد، 
اينكه به جاي حرف زدن درباره پهلواني، برنامه اي براي عملي كردن آن 
در سطح جامعه ورزش برنامه ريزي كنند تا ديگر در هفته پهلواني، براي 

فراموشي اين ارزش ها مرثيه سرايي نشود.

قهرماني پاري سن ژرمن در سوپر جام فرانسه 
ولفسبورگ آرزوهاي پپ را بر باد داد

ولفس�بورگ ب�ا برت�ري 6 ب�ر 5 در ضرب�ات پنالت�ي مقاب�ل 
بايرن مونيخ عنوان قهرماني س�وپركاپ آلمان را از آن خود كرد. 
نيمه اول بازي گلي دربر نداش��ت اما در ابتداي نيم��ه دوم روني براي 
بايرن مونيخ گلزني كرد. در ادامه ولفسبورگ كه چيزي براي از دست 
دادن نداشت سراپا حمله شد تا اينكه بالاخره در دقيقه ۹۰ گلزني كرد و 
همه چيز به پنالتي كشيده شد و در نهايت ولفسبورگ برنده بازي شد. 

  گوارديولا: قهرماني هاي ديگرمهم تر است
سرمربي بايرن مونيخ با وجود اين شكست همچنان از عملكرد شاگردانش 
راضي است. اين در حالي است كه گوارديولا دوست داشت با اين قهرماني 
كمي از زير فشار هواداران رهايي يابد و ليگ را با روحيه دوچندان شروع 
كند. گوارديولا از زماني كه پا به آلمان گذاشته نتوانسته موفقيت چنداني 
به دست آورد. او پس از شكست در ليگ قهرمانان و جام حذفي آلمان فقط 
يك قهرماني در بوندس ليگا به دست آورده اس��ت. وي با اشاره به اينكه 
بايرن در بازي با ولفسبورگ بس��يار خوب كار كرده گفت: »باعث تأسف 
است. فرصت هايي خوب داشتيم. همه بازيكنان جنگيدند به هر حال آنچه 
براي ما مهم است بوندس ليگا، جام حذفي و ليگ قهرمانان است و اهميت 
بيشتري براي ما دارند ولي نمي توانم انكار كنم كه از اين شكست ناراحت 
هستم. دوست داشتيم در اين ديدار نيز به پيروزي برسيم و جام را بالاي 
سر ببريم اما ولفسبورگ اجازه اين كار را نداد.« نتايج ضعيف گوارديولا در 
حالي در آلمان يكي پس از ديگري براي او رقم مي خورد كه طي هفته هاي 
گذشته بحث جدايي او از بايرن نيز قوت گرفته تا جايي كه شنيده مي شود 
منچسترسيتي حاضر است براي به خدمت گرفتن او۱۰۰ ميليون پوند هم 

بپردازد كه البته گوارديولا نپذيرفته است. 
  نوير و بوآتنگ: بدشانس بوديم 

بايرن مونيخي ها از شكس��ت برابر ولفسبورگ بس��يار ناراحت هستند 
و مي گويند تيمشان بدش��انس بوده است.  نوير، س��نگربان بايرن كه 
در طول ۹۰ دقيقه وقت قانوني بس��يار خوب كار كرد و مانع گل زدن 
ولفسبورگي ها شد مي گويد: »واقعاً بدشانس بوديم. بايد برنده اين بازي 
مي شديم. گلي كه ولفسبورگ به ثمر رساند، بسيار زيبا بود و كمتر در 
فوتبال اتفاق مي افتد. آن چه باعث ناراحتي من شده، اين است كه در 
دقايق پاياني گل تس��اوي را دريافت كرديم. در آس��تانه پيروزي برابر 

حريف بوديم اما به يك باره همه چيز به هم ريخت. 
بوآتنگ مدافع بايرن هم معتقد است كه بايرن در اين ديدار بايد پيروز 
مي شد و جام قهرماني را بالاي سر مي برد. ما در طول ۹۰ دقيقه تيم برتر 
زمين بوديم. به راحتي مي توانستيم گل هاي بيشتري به ثمر برسانيم و 
خيال خود را از پيروزي راحت كنيم. واقعاً بدشانس بوديم. خوردن گل 
آن هم در دقيقه ۹۰ ناراحت كننده است؛ آن هم در ديداري كه به راحتي 
مي توانستيم در آن پيروز شويم. بازي خوبي را برابر ولفسبورگ به نمايش 

گذاشتيم و اگر كمي خوش شانس بوديم الان ما قهرمان بوديم. 
  سرمربي ولفسبورگ: خوش شانس بوديم 

سرمربي ولفسبورگ پس از پيروزي برابر بايرن اعتراف كرد كه تيمش 
بسيار خوش ش��انس اس��ت. ديتر هكينگ گفت: »درس��ت است كه 
س��وپرجام اهميت زيادي ندارد اما از پيروزي براب��ر تيم بزرگي چون 
بايرن مونيخ بس��يار خوشحال هس��تيم. البته بايد اعتراف هم كنم كه 
خوش ش��انس هم بوديم چراكه در دقايق پاياني گل تساوي را به ثمر 
رسانديم. بايرني ها موقعيت هاي گل زيادي داشتند. اما در مجموع ما 

بازي خوبي انجام داديم و به مقام قهرماني رسيديم.«
  قهرماني پاري سن ژرمن در سوپرجام فرانسه 

پاري سن ژرمن با برتري دو بر صفر برابر ليون قهرمان سوپرجام فرانسه 
شد. دو گل در دقيقه ۱۱ و ۱7 كافي بود كه سرنوشت بازي در همان 2۰ 
دقيقه نخست تعيين شود. البته در دقيقه 64 مسابقه ماكسيم گونالونز 
از ليون با دريافت كارت قرمز از زمين مسابقه اخراج شد تا حريف با يك 
بازيكن كمتر به بازي ادامه دهد. ش��اگردان رولان بلان با اين پيروزي 
براي پنجمين بار قهرماني س��وپركاپ را به موزه باش��گاه بردند. بلان 
سرمربي پاري س��ن ژرمن پس از پيروزي گفت: عملكرد بازيكنانم در 
اين بازي فوق العاده بود. در حال حاضر رقابت س��خت و چالش اصلي 
ميان دروازه بان هاست. با آمدن دروازه بان آلماني به پارك دو پرنس اين 
مسئله در ذهن متبادر مي شود كه جايگاه دروازه بان 28 ساله كه شماره 
يك تيم اس��ت، در خطر مي افتد. اما رقابت خوبي پيش آمده اكنون ما 
سه دروازه بان داريم كه هر كدام مي توانند خيال مديران فني هر تيم را 

راحت كنند. به نظرم وضعيت به زودي تغيير مي كند. 

طولاني ش�دن مرخصي هاي كارل�وس كرش 
شايعات مطرح ش�ده در اين زمينه را وارد فاز 
جديدي كرده است. سرمربي تيم ملي فوتبال 
ايران چند هفته پيش براي گذراندن تعطيلاتي 
سه هفته اي به كشورش سفر كرد. اين در حالي 
است كه انتظار مي رفت مرد پرتغالي طبق برنامه 
از پيش تعيين ش�ده در موعد مق�رر به تهران 
بازگردد. با اي�ن وجود مرخصي ه�اي او بيش 
از آنچه انتظار مي رفت طولاني ش�ده و همين 
مسئله شايعات زيادي در خصوص عدم بازگشت 
كرش به ايران را سرزبان ها انداخته، شايعاتي كه 
تاج و بهروان را هم به واكنش واداش�ته است. 
پس از آنكه تيم ملي ايران به مصاف تركمنستان رفت 
مرخصي سرمربي آغاز شد. براساس برنامه از پيش 
تعيين شده كرش بعد از اتمام اين بازي به تعطيلات 
رفت؛ تعطيلاتي كه از 28 خرداد ماه آغاز ش��د. در 
شرايطي كه همه فكر مي كردند اين مرخصي بيش از 
سه هفته به طول نينجامد كرش درخواست تمديد 

مرخصي كرد، درخواستي كه بدون هيچ مخالفتي 
از سوي فدراس��يون فوتبال تمديد شد. شايعات 
مختلف درست از همان زمان شروع شد. اختلاف با 
مسئولان فدراسيون، پاس نشدن چك هاي قرارداد 
سرمربي و دلخوري كرش از برخي مسائل از جمله 
اين شايعات بود. با وجود اين رئيس خنده رو وقتي 
كه ديد از پس شايعه ها برنمي آيد مشكلات شخصي 
را دليل طولاني شدن اين غيبت عنوان كرد. خيلي 
زود مشخص شد كه همسر سابق كارلوس كرش به 
علت بيماري فوت كرده است. پس از رسانه اي شدن 
اين موضوع خيلي ها منتظر بازگشت مرد پرتغالي از 
اروپا به تهران بودند. منتها انتظارها كماكان ادامه 
دارد و س��رمربي هم گويا خيال بازگش��ت ندارد. 
هشتم مرداد مرخصي دوم كرش به پايان رسيد اما 
او بازي هاي هفته اول ليگ برتر را از نزديك نديد. 
حال آنكه دستياران خارجي كرش، لوسيانو كروز 
و دن گاسپار نيز به تبعيت از سرمربي پرتغالي در 

تعطيلات به سر مي برند. 

   نقش خبرنگاران
نايب رئيس دوم فدراس��يون فوتبال ديگر حوصله 
پاسخ دادن به سؤالات خبرنگاران در مورد كارلوس 
كرش را ندارد. اين را مي ت��وان از نحوه جواب دادن 
او در مورد كرش فهمي��د. احتمالاً مهم ترين بحث 
مطرح شده در جلسه تاج با مسئولان فوتبال ايتاليا 
موضوع آمدن يا نيامدن سرمربي پرتغالي به ايران 
بوده، سؤالي كه رئيس سازمان ليگ پاسخ واضحي 
به آن نداد و تلاش كرد يك بار ديگر پاي خبرنگاران 
را به چالش هاي پيش روي فدراسيون باز كند: »به 
نفع فوتبال است كه كرش زودتر به ايران بازگردد و 
به تيم ملي كمك كند. ما خبر داريم و كمي هم شما 

خبرنگاران تلاش كنيد تا زودتر به ايران بازگردد!«
 كمك به كرش كمك به تيم ملي است

عضو هيئت رئيسه فدراس��يون فوتبال اما با جديت 
بيش��تري در اين باره صحبت كرده است. غلامرضا 
بهروان در گفت وگو با فارس در خصوص غيبت هاي 
طولاني مدت س��رمربي تيم ملي فوتبال كش��ورمان 

اظهار داشت: »قرار بوده است در مورد كرش، شخص 
رئيس فدراسيون صحبت كند اما كرش را مربي بزرگ 
و مناسبي براي تيم ملي مي دانند هرچند كه اين مربي 
پرتغالي خواس��ته هايي داش��ته كه در مصاحبه هاي 
كفاش��يان هم به آنها اشاره شده اس��ت. بنابراين اگر 
نمي توانيد همه اين خواسته ها را فراهم كنيد بايد در 
حد توان و به آن درخواس��ت هايي كه برايمان مقدور 
است، جامه عمل پوش��انده و اين چنين به تيم ملي 
كمك كنيم. چون كمك به كرش، كمك به تيم ملي 
اس��ت. پس بايد از اين نظر بسيج ش��ويم و هرگونه 
امكاناتي كه داريم تحت مديريت كفاشيان در اختيار 
تيم ملي قرار دهيم. اينكه بگوييم شرايط همين است، 
درست نيس��ت و نبايد دچار بي عملي شويم. چراكه 
كرش هرچه را مي خواهد براي بهبود كيفيت تيم ملي 
است و چون مردم تيم ملي را دوست دارند بايد به خاطر 

مردم شرايط را براي موفقيت اين تيم فراهم كرد.«
 مشكلات مالي حل مي شود

بحث حقوق هاي عقب افتاده موضوع ديگري است 
كه رئيس كميته مسابقات سازمان ليگ برتر آن را 
تلويحاً تأييد كرده است: »فكر مي كنم مشكلات مالي 
به زودي رفع مي شود چون مشكلات مالي فدراسيون 
هم در حال رفع است. با حل مشكلات مالي فدراسيون 
فوتبال مشكلات مالي مربوط به تيم هاي ملي از جمله 
حق الزحمه كادر فني و ساير مسائل مرتبط نيز برطرف 
خواهد شد.« همانطور كه اشاره شد سرمربي تيم ملي 
از برآورده نشدن انتظارات و البته وعده هاي مسئولان 
فدراسيون و وزارت ورزش در اين سال ها حسابي گله 
داشته است. كرش بارها اين انتقادها را رسانه اي كرده 
اما تغييري در روند مديريتي ايجاد نشده است. بهروان 
اما ترجيح مي دهد در اين باره اظهارنظر نكند: »خيلي 
در جريان اين وعده ها نيستم. اگر وزارت ورزش هم 
جلو آمد براي حل قضيه بود كه بايد از آنها تشكر كرد. 
اگر هم آنها وعده اي دادند ش��أن وزارت ورزش اجل 
اين صحبت هاست و بايد به آن عمل شود.« به رغم 
انتقادهايي كه اين روزها نس��بت به مرخصي هاي 
طولاني مدت كرش مطرح ش��ده اس��ت هنوز هيچ 
كس از تاريخ بازگشت احتمالي او به كشورمان مطلع 
نيست. بهروان با تأييد اين بي خبري گفت: »از زمان 
بازگشت كرش مطلع نيستم. آنچه مهم است اينكه 
تيم ملي بازي هاي مهمي در پي��ش دارد و بايد آنها 
را جدي گرفت. ضمن اينكه بايد برنامه هايي را كه از 
قبل تدوين و مصوب شده اجرايي كرد. چون كوچك 
ش��مردن حريفان هميش��ه اتفاقات تلخي را براي 

تيم ملي به همراه داشته است.«
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با اين مدال راه ژيمناستيك هموار شد
كس��ب اولين مدال تاريخ ژيمناس��تيك 
براي كشورمان واقعاً حق عبدالله جامعي 
بود. من بارها شاهد بودم كه اين ملي پوش 
ژيمناستيك با نبود امكانات در بوشهر باز 
هم دست از تلاش و تمرين برنمي داشت. 
امكانات فعلي بوش��هر حداقل در رش��ته 
ژيمناستيك بس��يار محدود است. روزها 
بود كه ما به خاطر همين موضوع ش��اهد 
تعطيلي تمرينات ورزشكارانمان بوده ايم. 
بعد از اينكه توانست در مسابقات انتخابي پيروز شود به اردو دعوت شد 
اما از حداقل امكانات بهره مي برد. او جايي براي تمرين نداشت. قبل از 
مس��ابقات براي اينكه ما امكانات زيادي در بوشهر نداريم و تنها خرك 
آنجا هم شكسته بود، مجبور شد با هزينه شخصي ۱۰ روز به تهران بيايد و 
تمرين كند. اين مدالي كه او كسب كرده نه تنها براي كشورمان ارزشمند 
است بلكه براي خود او هم بسيار ارزشمند است و من خوشحالم كه او 
حالا با انگيزه بيش��تري به كارش ادامه مي دهد. ما مسابقات جهاني را 
پيش رو داريم و اين مدال براي بالا بردن انگيزه جامعي و ساير ملي پوشان 
بسيار ارزشمند است. اين مدال در حالي براي جامعي به دست آمد كه 
وي براي اولين بار است كه به مسابقات برون مرزي اعزام مي شود. البته 
ما در گذشته هم توسط افرادي چون كيخا به فينال راه يافته بوديم اما 
مدال يا حتي عنواني به دست نياورده بوديم اين دوره از مسابقات از سطح 
بالايي برخوردار بود. حضور 6۳ كشور در اين مسابقات مويد اين موضوع 
است. ضمن اينكه بسياري از ژيمناستيك كاراني كه شركت كرده بودند 
عنوان قهرماني را هم يدك مي كشيدند، مثل ژاپن و چين. تصورم بر اين 
است كه با اين مدال، راه براي بقيه ژيمناستيك كاران باز شده است. حالا 
انگيزه ها بيشتر شده و اين توان را بايد در خود ببينند كه مي توانند روي 
سكو بروند و اين براي ورزش ما بسيار ثمربخش است. الان كه جامعي 
توانسته اولين مدال را براي ژيمناستيك به دست آورد نبايد او را به حال 
خودش رها كرد. بلكه بايد امكانات لازم را براي او بيشتر فراهم كرد، تا 
بتواند در مسابقات جهاني هم همين روند رو به رشد را ادامه دهد و باز هم 

براي كشورمان مدال آوري كند.

دونده المپيكي ايران در پيست خاكي مي دود
با وجود اينكه دووميداني اهميت زيادي در ورزش يك كشور دارد اما اين 
رشته در ايران هيچ گاه امكانات مطلوب را در اختيار نداشته است. حسن 
تفتيان، دونده سرعت تيم ملي دووميداني كه سهميه المپيك 2۰۱6 ريو 
را كسب كرد شرايط مناسب تمريني در شهر خود ندارد. پيست ورزشگاه 
تربت حيدريه مشهد با وجود وعده چند باره مسئولان، به دليل كمبود 
بودجه همچنان خاكي است و تارتان نشده است. تفتيان در اين باره به 
ايسنا گفت: »وضعيت اين پيست افتضاح است زماني كه به شهرم مي روم 
در اكثر موارد در كوه و بيابان تمرين مي كنم و اگر به پيست بروم به دليل 
شرايط نامناسب آن شب ها از شدت پادرد و كمر درد نمي توانم بخوابم.«
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شيوا نوروزي
  گزارش

ترويج فرهنگ پهلواني نياز ماست
سردار فروتن، معاون هماهنگ كننده نيروي زميني سپاه در گردهمايي 
پهلوانان و ورزشكاران نيروهاي مسلح گفت: »استمرار چنين شاخصه ها 
و منش هاي رفتاري به سود جامعه ماس��ت و از اين حيث گردهمايي 
تروي��ج فرهنگ پهلوان��ي و زورخان��ه اي مي تواند درس آم��وز فتوت، 
جوانمردي و احياي اس��لام ناب محمدي كه ب��ر اخلاق مداري تأكيد 

دارد، باشد.«
-------------------------------------------------------------
الگوگيري ورزشكاران خارجي از حجاب بانوان ايراني

نرجس امام قلي نژاد، عضو تيم ملي تيراندازي بانوان و دارنده مدال نقره 
بازي هاي آس��يايي اينچئون در گفت وگو با پايگاه خبري تابش كوثر 
گفت: »كش��ورهايي كه خجالت مي كش��يدند با حجاب در مسابقات 
تيراندازي شركت كنند يا اصلًا ورزشكاري به مسابقات اعزام نمي كردند 
با توجه به پيش��رفت بانوان ايراني در سال هاي اخير، متوجه شدند كه 
حجاب محدوديت نيست و با اش��تياق به حجاب در مسابقات شركت 
مي كنند. به هر كشوري كه اعزام مي شوم يكي از اهدافم اين است كه 
به حاضرين نشان بدهم كه اولويت اولمان شأن انسانيت انسان است و 

حجاب باعث مي شود كه شأن انسانيت ما حفظ شود.«
-------------------------------------------------------------

كنگره زن و ورزش در ايران برگزار مي شود
كميته مل��ي المپيك به دنبال اين اس��ت تا براي نخس��تين بار امتياز 
برگزاري كنگره بين المللي زن و ورزش را دريافت كند. رباب شهريان 
نايب رئيس هيئت اجرايي اين كميته در اي��ن زمينه گفت: »به دنبال 
اين هستيم براي نخستين بار كنگره بين المللي زن و ورزش را در ايران 
برگزار كنيم، در همين راستا مكاتباتي با كميته بين المللي المپيك و 
شوراي المپيك آسيا انجام شده و منتظر اعلام نظر نهايي مسئولان اين 
دو نهاد هستيم. در صورت موافقت OCA و IOC براي نخستين  بار 

كنگره بين المللي زن و ورزش در ايران برگزار خواهد شد.«

  چـهـره ها / فريدون حسن

وحيد صابري

88498432سرويس ورزشي

تعطيلات طولاني مدت سرمربي تيم ملي و اظهارات ضد و نقيض مسئولان فوتبال

برنامه هاي ورزش بسيج فرهنگي است
سردار حسين بهش��تي، رئيس سازمان 
بس��يج محلات و مس��اجد در حاش��يه 
مراسم افتتاح صعود كوهنوردان بسيجي 
به قل��ه دماوند گفت: »بس��يج علاوه بر 
اينكه در بعد همگاني س��رمايه گذاري 
گس��ترده اي را در بخ��ش ورزش انجام 
داده در حوزه حرفه اي هم وارد ميدان ش��ده ك��ه صعود به قله 
دماوند يكي از نمونه هاي اين حضور فعال و مؤثر است. در بيش 
از 4۰هزار پايگاه بسيج در مساجد و محلات يكي از محبوب ترين 
و پرمخاطب ترين برنامه ها در بين خواهران و برادران فعاليت هاي 
ورزشي است. بسيج در ورزش علاوه بر سلامت جامعه به دنبال 
افزايش معنويت است و هيچ برنامه اي در بسيج وجود ندارد كه 

پسوند فرهنگي و اخلاقي نداشته باشد.«

ميزباني هاي بين المللي نشانه اقتدار ماست
گرفتن ميزباني مس��ابقات ورزش��ي و 
برگزاري موف��ق و آبرومن��د آن يكي از 
اقدام��ات و كاره��اي مهمي اس��ت كه 
مي تواند علاوه بر شناس��اندن فرهنگ 
غن��ي و ورزش كش��ور به س��اير اقوام و 
ملت ه��ا تبليغات منف��ي و مخرب عليه 
ايران را نيز در دنيا خنثي كند. شاهرخ شهنازي، دبيركل كميته 
ملي المپيك در اين خصوص مي گويد: »ديدگاه ما اين است كه 
برگزاري مسابقات در داخل اقتدار ما را براي كشورهاي ديگران 
عيان مي  كند لذا همواره مش��وق آن بوده ايم. طبعاً لازم اس��ت 
شرايط براي اين ميزباني ها از نظر تأمين منابع و اصول و اعتقادات 
فرهنگي ما نيز مهيا شود. در اجلاس ش��وراي المپيك آسيا در 

تركمنستان اولين دستاورد ميزباني ايران را مي بينيد.«

پهلواني اولويت اول ورزش ماست
پهلوان بودن مقدم بر قهرمان بودن است. 
اين ش��عاري است كه هميش��ه از سوي 
ورزشكاران، مسئولان و آدم هاي مرتبط 
با ورزش كشورمان سر داده شده، شعاري 
كه البته بعضاً ناديده هم گرفته مي شود به 
خصوص در اين روزگار كه بيش��تر دنبال 
كسب درآمد و چهره شدن هستند تا پهلوان بودن و مرام داشتن. با 
اين حال اين شعار زيبا چند سالي است كه در نزديكي هاي ورزش 
پهلواني پررنگ تر مطرح مي شود، شنبه شب وزير ورزش با حضور 
س��رزده در جمع واليباليس��ت هاي جوان ملي پوش به آنها گفت: 
»نتيجه براي ورزش ايران در اولويت دوم است و منش پهلواني اولويت 
نخست ماست، رفتار خوب مهم است تلاش كنيد در مسابقات جهاني 

حضور خوبي داشته باشيد و نتيجه اصلاً مهم نيست.«

سعيد احمديان

محمود برقك

كارشناس ژيمناستيك

در جديدترين رده بندي فدراس��يون جهاني د و و ميد ا ني در س��ال 2۰۱5، 
دوندگان سرعت و ۱2 نفر از دووميداني كاران ايران در ميان ۱۰۰ نفر برتر 
جزو ليست برترين ها قرار گرفتند. حدادي، پرتابگر ديسك ايران با ركورد 
65/22 در جايگاه بيس��تم قرار گرفت و تفتيان كه در مس��ابقات كازانف 

ركورد ملي دوي ۱۰۰ متر ايران را جابه جا كرد و سهميه المپيك را به دست 
آورد با زمان ۱۰ ثانيه و ۱۰ صدم ثانيه در جايگاه پنجاه و هشتم جهان قرار 
گرفت. رضا قاسمي ديگر دونده المپيكي ايران در اين ماده با زمان ۱۰ ثانيه 

و ۱2صدم ثانيه در جايگاه شصت و هفتم قرار گرفت. 

بيستمي حدادي و حضور 
دوندگان سرعت در ميان 
برترين  هاي جهان 

نخستين مدال تاريخ ژيمناستيك ايران در آسيا
فينال بخش انفرادي شش اسباب ششمين دوره مسابقات ژيمناستيك قهرماني آسيا، روز گذشته 
در ژاپن با كسب اولين مدال تاريخ ژيمناستيك ايران بعد از ۹۰ سال در مسابقات آسيايي و ايستادن 
عبدالله جامعي ملي پوش بوشهري ايران بر سكوي سوم به پايان رسيد.  فينال رقابت هاي قهرماني 
ژيمناستيك آسيا به ميزباني ژاپن در رش��ته خرك حلقه در حالي به پايان رسيد كه نماينده ايران 
براي نخس��تن بار عنوان س��وم اين ماده را در اين دوره از بازي ها به خود 
اختصاص داد و مدال برن��ز را به گردن آويخت. عب��دالله جامعي كه 
براي نخستين بار در رقابت هاي قهرماني آسيايي شركت كرده است، 
توانس��ت با امتياز ۱4/۳5 از بين 2۹ ش��ركت كننده هفتم شود و به 
فينال تك اسباب خرك حلقه راه يابد. وي پس از رقابت با حريفاني از 
كشورهاي ژاپن، چين، كره و... توانست با كسب امتياز ۱4/675 عنوان 
سوم را كسب كند و براي اولين بار مدال برنز رقابت هاي قهرماني 
آس��يا را در اولين حضورش به گردن آويزد و در ژيمناس��تيك 
تاريخ ساز شود. همچنين هادي خناري نژاد در دار حلقه با امتياز 
۱4/۹25 و س��عيدرضا كيخا در خرك حلق��ه امتياز ۱4/575 

توانستند در جايگاه چهارم بايستند. 

تمجيد فدراسيون جهاني تيروكمان از ايران
قهرماني تيم ملي تيراندازي با كمان ايران در مسابقات جهاني دانمارك 
و كسب طلاي كامپوند مردان توسط ايران، تمجيد سايت فدراسيون 

جهاني را به دنبال داشت: »ايران پس از غلبه بر اين تيم هاي ايتاليا، 
كلمبيا، ونزوئلا در فينال برابر كانادايي ايستاد كه دو قهرمان جهان 
به نام ديتمر تريليوس و كريستوفر پركينز را در كارنامه داشته 
است. اين پيروزي يك نقطه تاريخي در تيراندازي با كمان ايران 

است و كمانداران ايران عنوان قهرماني جهان را در اين مسابقات به 
خود اختصاص دادند. تيم كامپوند مردان با تركيب اسماعيل 
عبادي، مجيد قيدي و ياسر عمويي در جام جهاني تيروكمان 
در ش��انگهاي چين به مدال نقره دس��ت يافته بود.« سايت 

فدراس��يون جهاني تيرو كمان همچنين به نقل از اس��ماعيل 
عبادي نوشت: »مطمئن بوديم روي 
س��كو مي رويم اما انتظار مدال طلا 

اين باور رسيديم نداشتيم. اما بعد از شكست كلمبيا به 
كه كسب مدال طلا امكان پذير است.«

دنيا حيدري
  منهاي فوتبال

ورزش بايد رايگان باشد
بهنام محم��ودي، كاپيتان س��ابق 
تيم ملي واليبال معتقد است كه ورزش 
نكردن مردم نتيجه برنامه ريزي غلط 
مس��ئولان و درگيري ش��هروندان 
است: »اگر تصميم گير بودم ورزش 
را رايگان مي ك��ردم. دغدغه تأمين 
نيازهاي ابتدايي باعث ش��ده ورزش 
جايي در سبد خانوارها نداشته باشد. به دليل گران بودن ورزش بيش 
از۹۰ درصد جامعه به جاي ورزش كردن تنها تماشاگر آن هستند كه 

اين فقر حركتي، اضافه وزن و بيماري را به همراه دارد.

هدفمان قهرماني در آسياست نه اطلس چين
بائرمن، سرمربي تيم ملي بسكتبال 
ايران بع��د از نايب قهرماني تيمش 
در رقابت هاي اطلس چين و قبول 
شكس��ت 55 ب��ر 47 در فينال اين 
مس��ابقات برابر تي��م »ب« ميزبان 
گف��ت: »هدفم��ان قهرمان��ي در 
آسياس��ت نه تورنمنت اطلس و  آن 
مسابقات يك ماه و نيم ديگر شروع مي شود. تنها نقطه ضعفمان 
تمرين است. قبل از حضور در چين فقط هشت روز تمرين كرديم و 
شرايط جسماني بعد از اين مدت تمرين نمي تواند ايده آل باشد.«

بايد از خواب خرگوشي بيدار شويم
رض��ا آس��تركي مرب��ي تيم مل��ي 
وزنه برداري معلولان مي گويد: »هدف 
در قزاقستان كسب سهميه المپيك 
بود كه گرفتيم. مس��ئولان كميته 
بين المللي پارالمپيك مي خواستند 
سيامند در قزاقس��تان ركورد ۳۰۰ 
كيلوگرم را از خ��ود برجا بگذارد، اما 
صلاح ديديم كه فعلًا اين كار را نكند. افتخارآفريني ورزش��كاران 
جانباز و معلول براي مسئولان عادت شده در حالي كه براي موفقيت 

در پارالمپيك 2۰۱6 بايد از خواب خرگوشي بيدار شويم.«

كرش خيال بازگشت ندارد


